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Nelson Rolihlahla Mandela spent 27 years in prison for his 
resistance to minority white rule and apartheid, eventually   
becoming the first democratically elected president of South Africa.

“I detest racialism, because I regard it as a barbaric thing, whether it comes from 
a black man or from a white man.”

—Nelson Mandela

Nelson Rolihlahla Mandela was born in Transkei, South Africa on July 18, 1918. 
Mandela became involved in political opposition to the white minority regime. 
He joined the African National Congress (ANC) when he co-founded its Youth 
League in 1944.

The 1948 election victory of the National Party led to the implementation 
of the policy of apartheid which enforced racial segregation. The ANC enga-
ged in passive resistance, but following the shooting of unarmed protesters 
in March 1960 and the banning of anti-apartheid groups, Mandela and his 
colleagues decided on armed action, with Mandela becoming commander 
of the ANC’s armed wing. In 1962, he was arrested and jailed for five years. 
While he was serving this sentence he was tried for sabotage and sentenced 
to life imprisonment.

During his years in prison Mandela became an international symbol of resis-
tance to apartheid.

South Africa lifted the ban on the ANC and other anti-apartheid groups on Fe-
bruary 2, 1990. On February 11, Mandela was released from prison after 27 
years. During a speech to the Canadian House of Commons on June 18 on 
that same year, he thanked the Canadian government for its leadership role in 
pushing for sanctions on South Africa.

Nelson Rolihlahla Mandela a passé 27 ans en prison pour avoir 
contesté l’autorité de la minorité blanche et lutté contre l’apar-
theid, devenant par la suite le premier président d’Afrique du 
Sud élu démocratiquement.
« Je déteste le racisme, car je considère que c’est quelque chose de barbare, qu’il 
vienne d’un homme noir ou d’un homme blanc. » 
—Nelson Mandela

Nelson Rolihlahla Mandela est né dans le Transkei en Afrique du Sud, le 18 juil-
let 1918. Mandela s’engage activement dans l’opposition politique au régime 
de la minorité blanche. Il se joint au Congrès national africain (ANC) lorsqu’il 
cofonde Ligue de la jeunesse en 1944. 

La victoire du Parti national aux élections de 1948 a marqué l’entrée en vigueur 
de la politique d’apartheid de ségrégation fondée sur la race. L’ANC a d’abord 
opposé une résistance passive, mais après l’assassinat de manifestants non 
armés en mars 1960 et l’interdiction des groupes anti-apartheid, Mandela et 
ses compagnons décidèrent d’engager le mouvement sur la voie de la lutte 
armée. Mandela est devenu commandant de l’aile armée de l’ANC. En 1962, il 
a été arrêté et emprisonné pour cinq ans. Et, tandis qu’il servait cette peine, il 
fut jugé pour sabotage et condamné à la prison à perpétuité.

Durant ses années derrière les barreaux, il deviendra un symbole international 
de la résistance à l’apartheid.

Le 2 février 1990, l’Afrique du Sud annonce la légalisation de l’ANC et d’autres 
organisations anti-apartheid. Le 11 février, Mandela est libéré après 27 années 
de prison. Dans un discours prononcé à la Chambre des Communes du Canada 
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Mandela and then president F. W. de Klerk shared the Nobel Peace Prize in 1993.

Mandela was elected president in 1994 at age 75. He served one term and won praise 
for choosing reconciliation between communities over revenge. He always insisted 
that the victory over apartheid was not his alone—that he was simply part of a collective.  
Mandela is regarded as the father of modern-day South Africa. He passed away on  
December 5, 2013.

le 18 juin de la même année, il remercie le gouvernement canadien pour le rôle de chef de file 
qu’il a joué en imposant des sanctions contre l’Afrique du Sud.

En 1993, Mandela et le président F. W. de Klerk ont reçu conjointement le Prix Nobel  
de la paix.

En 1994, à l’âge de 75 ans, Mandela a été élu président. Il a servi un mandat à la présidence, méri-
tant un concert de louanges pour avoir choisi la réconciliation entre les communautés plutôt que 
la vengeance. Il a toujours affirmé que la victoire sur l’apartheid n’était pas seulement la sienne, 
il faisait simplement partie d’un ensemble. Mandela est considéré comme le père-fondateur de 
l’Afrique du Sud moderne. Il est décédé le 5 décembre 2013.
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